
Protokół Nr 41.2014

z  posiedzenia  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Rady  Miasta  Ełku,  które  odbyło  się 
w dniu 20 marca 2014 roku w godzinach 1230 – 1410.

Obrady Komisji prowadził Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji w/g załączonej listy   obecności; na   11 

członków   Komisji   w   posiedzeniu  uczestniczyło  11.  W  związku  z  tym  obrady  Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Pierwszy Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta  – Jarosław Wróbel,
• Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju – Renata Samełko,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej – Irena Katarzyna Podlecka,
• radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Nowe zasady rekrutacji do przedszkoli miejskich.
4. Opinia  Komisji do projektów uchwał: 
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2014,
3) innych z porządku sesji Rady Miasta zaplanowanej na dzień 25 marca 2014 r. i dotyczących prac 

Komisji.
5. Raport z realizacji „Ełckiej Karty Rodziny 3+” za rok 2013.
6. Raport z realizacji „3-letniego Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście Ełku na lata 

2013-2015” za rok 2013.
7. Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2013 rok.
8. Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2013 rok.
9. Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania 

Przemocy  w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2013 rok.
10. Sprawozdanie  za 2013 r. z realizacji założeń zawartych w Strategii Zrównoważonego Rozwoju 

Ełku do roku 2016
11.Sprawozdanie z pracy Komisji za 2013 rok.
12. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu 1- go
Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz zapoznał zebranych z propozycją porządku 

obrad Komisji - w pkt. 4 dot. projektów uchwał - zgodnie z proponowanym porządkiem sesji Rady 
Miasta,  merytorycznie z zakresem prac Komisji. Ponadto Komisja zapozna się z:
− Raportem z realizacji „Ełckiej Karty Rodziny 3+” za rok 2013.
− Raportem z realizacji „3-letniego Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście Ełku na 

lata 2013-2015” za rok 2013.
− Sprawozdaniem finansowym i merytorycznym z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2013 rok



− Sprawozdaniem  finansowym  i  merytorycznym  z  realizacji  Miejskiego  Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii za 2013 rok.

− Sprawozdaniem  finansowym  i  merytorycznym  z  realizacji  Miejskiego  Programu 
Przeciwdziałania Przemocy  w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2013 rok.

− Sprawozdanie  za 2013 r. z realizacji założeń zawartych w Strategii Zrównoważonego Rozwoju 
Ełku do roku 2016
Członkowie Komisji jednomyślnie, poprzez aklamację przyjęli porządek obrad jak wyżej wraz 

z wnioskowanymi zmianami.

Do punktu  2 – ego
Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokółu 

z ostatniego posiedzenia Komisji.
Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli  protokół 
Nr 40.2014 z dnia 20 lutego 2014 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.   

Do punktu  3- go
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański na wstępie powiedział, że Ustawa z dnia 6 grudnia 2013 r. 

o  zmianie  ustawy o  systemie  oświaty oraz  niektórych  innych  ustaw (Dz.  U.  z  2014 r.  poz.  7) 
wprowadziła nowe zasady rekrutacji do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach, warto 
sprawdzić, które dzieci mają pierwszeństwo w przyjęciu do placówek, jakie dokumenty trzeba złożyć 
i jakich terminów należy pilnować. 
Zmiany w zasadach rekrutacji  do przedszkoli  są skutkiem wyroku Trybunału Konstytucyjnego, 
który  w  2013  roku  uznał,  że  preferencje  w  przyjmowaniu  do  placówek  publicznych  musi 
regulować ustawa, czyli dokument ogólnokrajowy, a nie jak było dotychczas - uchwały lokalne 
ustalane przez samorządy. Nowelizacja ustawy oświatowej obowiązuje od 18 stycznia 2014 roku 
Nowa rekrutacja będzie miała charakter dwuetapowy. Najważniejsze kryteria dla etapu pierwszego 
zostały ustalone przez Ministerstwo Edukacji Narodowej.
 pierwszej  kolejności  będą  przyjmowane  dzieci,  które  potrzebują  szczególnego  wsparcia  wg 
kryteriów określonych w ustawie o systemie oświaty. Kryteria są brane pod uwagę łącznie i mają 
jednakową wartość – 20  punktów każde:
1)      wielodzietność rodziny kandydata (rodzina wychowująca troje i więcej dzieci);
2)      niepełnosprawność kandydata;
3)      niepełnosprawność jednego z rodziców kandydata;
4)      niepełnosprawność obojga rodziców kandydata;
5)      niepełnosprawność rodzeństwa kandydata;
6)      samotne  wychowywanie  kandydata  w  rodzinie  (wychowywanie  dziecka  przez  pannę,  
kawalera,  wdowę, wdowca, osobę pozostającą w separacji  orzeczonej prawomocnym wyrokiem  
sądu, osobę rozwiedzioną chyba, że osoba taka wychowuje wspólnie, co najmniej jedno dziecko  
z jego rodzicem);
7)      objęcie kandydata pieczą zastępczą. 
Nowe  przepisy  dają  także  pewną  niezależność  dyrektorom placówek.  To  oni  w  porozumieniu 
z wydziałami edukacji w swoich miastach formułują tzw. kryteria lokalne, czyli ustalają zasady 
drugiego etapu naboru do przedszkoli. 
U nas na pozostałe miejsca, na kolejnych etapach rekrutacji, kandydaci będą przyjmowani zgodnie 
z  kryteriami  określonymi  przez  dyrektora  w  uzgodnieniu  z  Prezydentem  Miasta  Ełku,  które 
uwzględniają zapewnienie jak najpełniejszej realizacji potrzeb dziecka i jego rodziny. Kryteria są 
brane pod uwagę łącznie i mają ustaloną wartość punktową, odrębnie dla każdego z nich:
1)      dziecko korzystające z pełnej oferty przedszkola (t.j. 3 godziny i więcej ponad czas realizacji 
podstawy programowej) – 40 pkt.
2)      dziecko, którego rodzeństwo jest wychowankiem danego przedszkola - 30 pkt.
3)   dziecko rodzica pracującego lub uczącego się, który samotnie je wychowuje bądź dziecko 
obojga rodziców pracujących lub uczących się w systemie dziennym/ wieczorowym 20pkt. 
4)      dziecko z rodziny o specyficznych potrzebach społecznych  – 10 pkt.



Tegoroczną nowością w rekrutacji  jest też zapis o tym, że miejsca w przedszkolach przydziela 
komisja  rekrutacyjna,  a  nie  dyrektor.  W  praktyce  jednak  to  właśnie  przewodniczący  rady 
pedagogicznej, czyli dyrektorzy placówek, staną na czele takich komisji. 
Do 30 kwietnia powinniśmy mieć wszystkie dzieci już zrekrutowane. 
Szczegółowy  regulamin  i  harmonogram  jest  umieszczony  na  stronie  miasta.  Istnieje  również 
procedura odwoławcza do 6 maja. Będzie można również złożyć skargę do WSA do 30 czerwca. 
Na początku przyszłego tygodnia będziemy znali liczbę miejsc wolnych w naszych przedszkolach.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski zwrócił uwagę, że niedopuszczalne jest 
pedagogicznie stosowanie procedury cofania dziecka do przedszkola, które nie daje sobie rady w 
klasie „zerowej” w szkole. Nie należy dopuszczać do tego typu sytuacji.
Komisja zapoznała się z informacją.

Do punktu  4- go
Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych  tematycznie  z  pracą 

Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta. 
1 i 2) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2014-2027, który zawiera zmianę:
W załączniku Nr 1 do uchwały:
Zmiany w roku 2014 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
a) zwiększa się dochody budżetu o kwotę 322 724 zł, w tym:
1) dochody bieżące zwiększa się o kwotę 56 488 zł (dotacje na zadania własne z zakresy pomocy 

społecznej - 184 804 zł, środków zewnętrzne na realizację na realizację programów z udziałem 
środków  pochodzących  z  UE –  6  062  zł,  pozostałych  dochodów  własnych:odszkodowania 
MOPS i PNT - 8 064 zł), w tym zmniejszenie części oświatowej subwencji ogólnej – 142 442 
zł,

2) majątkowe zwiększa się o kwotę 266 236 zł (środki z UE na realizację projektu „Współpraca w 
zakresie  oszczędzania energii  – podejmowanie decyzji  w obszarze transgranicznym Litwy i 
Polski”),

b) zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 1 554 720 zł, w tym:
− wydatki  bieżące  zwiększa  się  o  kwotę  637  032  zł (zasiłki  okresowe  i  stałe  z  pomocy 

społecznej – 184 804 zł, remonty dróg gminnych – 155 000 zł, remonty dróg wewnętrznych - 
290 000 zł, wydatki bieżące PNT – 3 960 zł, projekty z udziałem środków pochodzących z UE - 
26  164  zł,  MOPS  -  zakupy  materiałów  i  wyposażenia   -  4 104  zł),  w  tym  zmniejszenie 
wydatków remontowych w oświacie – 27 000 zł,

− wydatki  majątkowe zwiększa  się  o  kwotę  917  688  zł (projekt:  „Współpraca  w  zakresie 
oszczędzania energii – podejmowanie decyzji w obszarze transgranicznym Litwy i Polski” – 
322 616 zł, zagospodarowanie terenów komunalnych – 30 000 zł, projekt: „Rozwój turystyki 
aktywnej płaszczyzną polsko–rosyjskiej współpracy”   – wykonanie parku linowego – 350 000 
zł, MP Światełko - likwidacja barier architektonicznych – 65 072 zł, budowę drogi dojazdowej 
publicznej 09KDD przy ul. Tuwima – 150 000 zł),

c)  zwiększa się przychody budżetu z tytułu wolnych środków o kwotę 1 231 99 zł,  deficyt 
będzie wynosił  3 197 517 zł i zostanie pokryty z wolnych środków. 

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  następnie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie miasta Ełku na 2014 rok w części dotyczącej prac Komisji:
pkt. III) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Spraw Społecznych 
1. Zmiany dotyczą zwiększenia planu dochodów w rozdziale 85214 § 2030 i rozdziale 85216 
§  4300  łącznie  o  kwotę  184 804  zł.  Kwota  wydatków  zostaje  zwiększona  w  wymienionych 
rozdziałach o kwotę – 184 804 zł – z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków okresowych i stałych.
2. Zwiększenie dochodów i wydatków w dziale 852 rozdział 85203 o kwotę 4 104 zł.
Zmiana dotyczy wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ełku. 



Zwiększone  dochody  to  otrzymane  w  2014  r,  odszkodowanie  z  tytułu  zniszczeń  w  2013  r. 
Zwiększone  wydatki  to  środki  przeznaczone  na  zakup  materiałów  i  wyposażenia 
w Środowiskowym Domu Samopomocy „Pod Kasztanami” w Ełku. 
W związku ze zwiększeniem z 30 do 40 statutowych miejsc uczestników ŚDS istnieje konieczność 
zwiększenia  zatrudnienia  o  2  osoby  i  zakupienie  drugiego  piekarnika  elektrycznego  -  do 
prowadzenia  treningów kulinarnych (koszt  ok.  1  800),  zakupienie  dla  pracowników szafek  na 
dokumentację prowadzonych zajęć i na rzeczy osobiste pracowników (w ŚDS pracownicy nie mają 
swoich gabinetów ani pomieszczenia socjalnego) - koszt ok. 2 300 zł.
Powyższe zakupy planowane były do zrealizowania w grudniu 2013 r. Jednak z powodu awarii 
zasilania,  w  wyniku  którego  nastąpiło  zniszczenie  sprzętów  rtv  i  agd  oraz  windy  i  systemu 
alarmowego,  konieczne  było  naprawienie  szkód  w  ramach  własnych  środków  i  odłożenie 
planowanych zakupów na późniejszy termin.
pkt. IV) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Edukacji 
1. Zwiększa się plan wydatków w rozdziale 80195 o kwotę ogółem 17.414 zł w zadaniu Comenius 
Regio.  Zwiększenie  planu  wydatków  z  wolnych  środków  z  lat  ubiegłych,  które  nie  zostały 
wydatkowane zgodnie z planem i pozostały jako oszczędności. W celu prawidłowego rozliczenia 
programu zwiększenie planu wydatków jest celowe i niezbędne.
2. Zwiększa  się  plan  wydatków  w  rozdziale  80110  o  kwotę  1.622  zł  w  zadaniu  Comenius 
realizowanym przez Gimnazjum nr 2 w Ełku. Zwiększenie planu wydatków z wolnych środków 
z lat ubiegłych, które nie zostały wydatkowane zgodnie z planem i pozostały jako oszczędności. 
W celu prawidłowego rozliczenia programu zwiększenie planu wydatków jest celowe i niezbędne.
3.  Zwiększa  się  plan  wydatków w rozdziale  85395 –  pozostała  działalność  z  zakresu  polityki 
społecznej o kwotę 65.072 zł.  na likwidację barier architektonicznych w Miejskim Przedszkolu 
„Światełko”. Środki na realizację nowego zadania inwestycyjnego pochodzą z PFRON projektu 
w ramach „Programu wyrównywania  różnic  między regionami II”,  który sfinansuje  inwestycję 
w wysokości 38.072 zł, pozostała kwota 27.000 zł jest wkładem własnym Gminy, który zgodnie 
z  umową  powinien  stanowić  co  najmniej  40%  wartości  inwestycji.  Zabezpieczenie  wkładu 
własnego z  rozdziału  90195 – pozostała  działalność oświaty z  paragrafu remontowego.  Środki 
z  PFRON  wpłynęły  do  Urzędu  Miasta  w  grudniu  2013  roku  i  pozostały  jako  wolne  środki 
niewykorzystane w 2013 roku. 
4. W Dochodach gromadzonych na wydzielonych rachunkach oraz wydatkach nimi finansowanych 
w 2014 roku zmiany w zakresie:
• Rozdziału 80104 – w Miejskim Przedszkolu Perełka – zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 

1.000 zł z tytułu wpływu darowizn od rodziców na rzecz przedszkola z przeznaczeniem na 
wydatki związane z zakupem pomocy dydaktycznych i naukowych potrzebnych w przedszkolu.

• Rozdział  85407  –  w  Centrum  Edukacji  Ekologicznej  –  wprowadza  się  plan  dochodów 
i  wydatków na  ogólną  kwotę  8.200 zł  na  realizację  bieżących  zadań  jednostki  zgodnie  ze 
złożonym Załącznikiem nr 3 do Zarządzenia Nr 1065/2013 Prezydenta Miasta Ełk z dnia 22 
maja 2013 roku. 

pkt. V) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Zespół Inwestycji:
Projekt:  „Rozwój  turystyki  aktywnej  płaszczyzną  polsko–rosyjskiej  współpracy -  dział  630 
rozdział 630003 § 6059
Zwiększenie wydatków ze środków własnych o kwotę 350 000 PLN.
Podczas sesji otwarcia ofert  złożona została jedna oferta na wykonawcę Parku linowego, która 
przewyższa kwotę jaką Zamawiający zamierzał przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia. W celu 
wyboru oferty i zawarcia umowy zwiększa się wydatki na tym zadaniu. 
Kwotę 350 000 PLN proponuje się pokryć z wolnych środków. 

Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionych projektów uchwał, w głosowaniu 
wzięło udział 8 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 7 głosami „za” (1 radny nie głosował) – jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
miasta Ełku na lata 2014-2027.



Następnie członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie Miasta Ełku na 2014 rok. 

3) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych 
obwodów głosowania w szpitalach na terenie miasta Ełku. Na podstawie art. 12 § 4 ustawy z dnia 5 
stycznia 2011 Kodeks wyborczy (Dz. U. Nr 21, poz. 112 ze zm.) rada gminy, w drodze uchwały, na 
wniosek prezydenta, tworzy odrębny obwód głosowania w zakładzie opieki zdrowotnej, jeżeli w dniu 
wyborów będzie w nim przebywać co najmniej 15 wyborców. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 8 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  8  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w szpitalach na 
terenie miasta Ełku.

Do punktu  5- go i 6-ego
Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka omówiła Raport z realizacji 

„Ełckiej  Karty  Rodziny  3+”  za  rok  2013  -  Ełcka  Karta  Rodziny  3+”  przysługuje  rodzinom 
wielodzietnym, rodzinom zastępczym oraz rodzinnym domom dziecka, mających na utrzymaniu 3 i 
więcej dzieci w wieku do 18 roku życia lub do ukończenia nauki w szkole lub w szkole wyższej nie 
dłużej jednak niż do ukończenia 25 roku życia oraz posiadającym meldunek na terenie Miasta Ełku 
na pobyt stały pod wspólnym adresem. Karta przyznawana jest bez względu na status materialny. 
„Ełcka  Karta  Rodziny  3+”  uprawnia  do  korzystania  na  preferencyjnych  warunkach  z  usług  i 
świadczeń  oferowanych  przez  Miasto  Ełk  oraz  partnerów  akcji  –  przedsiębiorców,  którzy 
przystąpili do inicjatywy „ Ełckiej Karty Rodziny 3+” na podstawie porozumienia.
Od maja 2013 r. do 31 grudnia 2013 r. do Wydziału Polityki Społecznej wpłynęło 378 wniosków o 
wydanie „Ełckiej Karty Rodziny 3+”. Łącznie wydano 1 929 kart. W ofercie przygotowanej przez 
Miasto  Ełk  zniżki/ulgi  udzielane  są  w  Ełckim  Centrum  Kultury,  Miejskim  Ośrodku  Sportu  i 
Rekreacji  oraz  w  36  przedsiębiorstwach  prywatnych.  W październiku  2013  roku  na  wniosek 
Prezydenta  Miasta  Ełku  Rada  Miasta  uchwaliła  25% zniżkę  za  każdą  godzinę  przekraczającą 
wymiar zajęć w przedszkolach prowadzonych przez Miasto Ełk.  Ponadto od 01 stycznia do 07 
marca 2014 roku do Wydziału Polityki Społecznej Urzędu Miasta Ełku wpłynęło 379 wniosków o 
wydanie/przedłużenie  „Ełckiej  Karty  Rodziny  3+”.  Od  początku  roku  2014  podpisano  6 
porozumień  z  prywatnymi  przedsiębiorcami,  którzy  włączyli  się  w inicjatywę  „  Ełckiej  Karty 
Rodziny 3+”. 
Podsumowując  półroczne  funkcjonowanie  „  Ełckiej  Karty  Rodziny  3+”  należy  zauważyć,  że 
podjęte przez Miasto działania przyczyniły się do kształtowania pozytywnego wizerunku rodziny 
wielodzietnej, poprawy warunków materialnych tych rodzin i przede wszystkim promocji modelu 
rodziny  wielodzietnej.  Rodziny  składające  wnioski  wyrażają  pozytywne  opinie  na  temat 
funkcjonowania inicjatywy w naszym mieście. 
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  przyjęli  przedłożony  raport  jednomyślnie,  poprzez 
aklamację.

Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka omówiła Raport z realizacji 
„3-letniego Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście Ełku na lata 2013-2015” za rok 
2013 –  na podstawie danych posiadanych przez Wydział oraz uzyskanych od instytucji i organizacji 
realizujących  politykę  społeczną  w naszym mieście  Wydział  Polityki  Społecznej  dokonał  oceny 
realizacji Programu – szczegóły w załączonym raporcie.
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  przyjęli  przedłożony  raport  jednomyślnie,  poprzez 
aklamację.

Do punktu  7- go, 8-ego, 9-ego
Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka omówiła kolejno:
• Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Profilaktyki 



i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  za  2013  rok  –  sprawozdanie  w  załączeniu  do 
protokołu..

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli przedłożone sprawozdanie jednomyślnie, poprzez 
aklamację.
• Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za 2013 rok – sprawozdanie w 
załączeniu do protokołu..

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli przedłożone sprawozdanie jednomyślnie, poprzez 
aklamację.
• Sprawozdanie  finansowe  i  merytoryczne  z  realizacji  Miejskiego  Programu  Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2013 rok – sprawozdanie w załączeniu do protokołu..
Wywiązała się dyskusja.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz – czy w naszym mieście wystąpił problem z dopalaczami?
Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Katarzyna  Podlecka  –  były  wcześniej  taki 

sygnały,  bo funkcjonował taki  sklep.  Jeśli  chodzi  o działania,  to  przede wszystkim sprawa dla 
Policji i Sanepidu.

Przewodniczący Komisji Konrad Siemienkiewicz – sprzedaż dopalaczy przez internet, jakie są 
działania w tym kierunku, by przeciwdziałać temu zjawisku?

Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Katarzyna Podlecka – wyszliśmy z taka kampanią 
uświadamiającą do rodziców, wychowawców, ale również do aptek. Leki sprzedawane bez recepty 
mogą również zawierać w swoim składzie substancje odurzające. Jest przygotowana duża akcja 
uświadamiająca poprzez bilbordy.
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli przedłożone sprawozdanie jednomyślnie, poprzez 
aklamację.   

Do punktu  10- go
Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko omówiła sprawozdanie   za 2013 r. 

z realizacji założeń zawartych w Strategii Zrównoważonego Rozwoju Ełku do roku 2016 - Wydział 
Strategii i Rozwoju prowadził monitoring wskaźnikowy z postępów w realizacji założonych celów 
i działań, weryfikacji osiągniętych rezultatów i porównania ich zgodności z celami strategicznymi 
określonymi w Strategii. Przygotowano również analizę stanu rozwoju społeczno – gospodarczego 
Ełku.

Monitoring i  analiza kluczowych parametrów i  uwarunkowań rozwoju prowadzone były na 
podstawie  pomiarów  wskaźnikowych  przy  współpracy  z  poszczególnymi  wydziałami  Urzędu 
Miasta, jednostkami organizacyjnymi i innymi instytucjami współpracującymi przy realizacji zadań 
zapisanych w tym dokumencie rozwojowym. 

Naczelnik  Wydziału  Strategii  i  Rozwoju  Renata  Samełko  omówiła  również  szczegółowo 
analizę sytuacji społeczno-gospodarczej Ełku, w tym m.in sytuację demograficzną, gospodarczą, 
rynek pracy, turystykę, edukację, infrastrukturę, sport. 
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli przedłożone sprawozdanie jednomyślnie, poprzez 
aklamację.

Do punktu  11- go
Przewodniczący  Komisji  Konrad  Siemienkiewicz powiedział,  że  zostało  przygotowane 

sprawozdanie z pracy Komisji za 2013 rok  – czy są jakieś uwagi?
Członkowie  Komisji  nie  wnieśli  uwag  i  jednomyślnie  poprzez  aklamację  przyjęli  przedłożone 
sprawozdanie  z pracy Komisji za 2013 rok.   

Do punktu  12- go
 Radny Adam Dobkowski powiedział, że chciałby podziękować za odpowiedź, którą otrzymał na 

zapytania  zadane  na  poprzednim  posiedzeniu  Komisji.  Chciałby  jednak  pociągnąć  dalej  temat 
powiadamiania  Ośrodka Adopcyjnego o pozostawianiu  urodzonych dzieci  w szpitalu.  Niedawno 
znowu miał miejsce przypadek, że o pozostawionym przez matkę dziecku nie został poinformowany 



właściwy organ: Ośrodek Adopcyjny, Sąd czy PCPR
Radca prawny Urzędu Miasta Zbigniew Rachwalski powiedział, że poruszy ten temat na Radzie 

Nadzorczej.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jeśli będzie się ten temat pojawiać, to do niego wrócimy.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz poinformował, że 25 marca w SP nr 2 o godz. 18.15 odbędzie się 
wykład  pn „Wpływ żywienia na zdrowi człowieka”. W imieniu organizatora zaprasza chętnych. 
Kolejna sprawa, to kontynuacja edukacji żywieniowej w szkołach. Chodzi o przygotowanie przez 
zespół z Olsztyna szkolenia – 1 dniowego kursu dla nauczycieli w zakresie profilaktyki i zdrowego 
żywienia.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że wpłynęły sugestie z Komisji, by przyjrzeć 
się wynagrodzeniom pracownikom obsługi w naszych placówkach oświatowych. Większość z tych 
osób  zarabia  minimalną  płacę  krajową.  Przyjrzeliśmy  się  możliwościom  naszego  budżetu 
i  chcielibyśmy  zaproponować  podwyżki  dla  tych  pracowników  w  następujących  zakresach 
w zależności od ilości przepracowanych lat:

− od 0 – 5 lat – bez podwyżki,
− 6 – 10 lat – 25 zł,
− 11 – 15 lat – 35 zł,
− 16 - 20 lat - 47 zł, 
− powyżej 20 lat – 70 zł.

Byłaby  to  kwota  na  rękę  od  1  czerwca  br.  Będziemy  się  jeszcze  spotykać  ze  Związkami 
Zawodowymi.

Wywiązała się dyskusja.
Radny Bogusław Wisowaty – może należałoby jeszcze raz zweryfikować ilość osób zatrudnionych 

w obsłudze w naszych szkołach.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział,  że nasze szkoły zostały obwskaźnikowane 

i ilość zatrudnionych jest dostosowana do wielkości danej szkoły. Ta struktura pozwala realizować 
zadania  szkoły  na  przyzwoitym  poziomie.  Na  pewno  będziemy  musieli  przyjrzeć  się  ilości 
opiekunów w świetlicach szkolnych, są to małe dzieci, których ilość może wzrosnąć.

Radny  Bogusław  Wisowaty  powiedział,  że  proponowałby  wprowadzenie  centralnej  obsługi 
księgowej naszych szkół i przedszkoli.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – na tą chwilę dobrze to funkcjonuje w naszych szkołach. 
Jeśli  ilość  dzieci  zmaleje  być  może  będziemy  myśleli  o  utworzeniu  zespołu  administracyjno-
księgowego.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  powiedział,  ze  chciałby  poruszyć 
problem zgłoszony przez jednego z emerytowanych nauczycieli  dotyczący wykorzystania basenu 
przez grupy szkolne. Często się zdarza, że dany nauczyciel nie realizuje programu zajęć, chodzi o 
dzieci starsze. W wodzie jest kilku uczniów 3-4, reszta siedzi na parapecie. W klasach młodszych I-
III nauka pływania jest dobrze realizowana. Problem jest z klasami starszymi.

Naczelnik Wydziału Edukacji Stanisław Zalewski powiedział, że jest to kwestia zorganizowania 
sobie  pracy przez  nauczycieli.  Zobowiązuje  się  do  tego,  by przez  miesiąc  przyjrzeć  się,  jak  są 
realizowane zajęcia przez szkoły na pływalni. Taką informację przekaże Komisji.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że chciałby zaprosić członków Komisji na 
otwarcie ścianki wspinaczkowej, które odbędzie się 21 marca o godz. 16-ej na hali sportowej SP nr 2.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała: Przewodniczący Komisji 
                           

Małgorzata Stachowiak     Konrad Siemienkiewicz      
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